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A Magyar Szocialista Párt he-
lyi szervezete  decemberben  
Lendvai Ildikó, az MSZP parla-
menti frakciójának vezetője rész-
vételével szervezett lakossági fó-
rumot. A találkozót Alexa György, 
kerületünk országgyűlési képvi-
selője nyitotta meg, röviden be-
számolva másfél éves ország-
gyűlési munkájáról. Kiemelte a 
XVII. kerületet érintő témákat, 
így a közlekedés jobbításáért 
tett erőfeszítéseit – visszautalt a 
még 2006-ban tartott fórumok-
ra, az általa kezdeményezett 
közlekedési tanulmányra. Hogy 
ezek mennyire sikeresek voltak, 
arra bizonyíték, hogy a jelenle-
gi kerületi Önkormányzat által 
indított START17 koncepció is 
ezen a szakmai munkán alapul. 
Rendkívüli előrelépés, hogy a 
Rákoskeresztúr – Örs vezér tér 
buszfolyosó ügyét immáron a 
Kormány is a kiemelt projektek 
közé sorolta, ami a biztos meg-
valósulás feltétele volt. Ez és a 
megépülő M0 sokban fogja javí-
tani Rákosmente közlekedését. 
Hogy kerületünk problémáit fele-
lős vezetők is megismerhessék, 
a képviselő a helyi önkormány-
zatban dolgozó szocialistákkal 
találkozó-sorozatot szervezett, 
melynek keretében már járt a 
frakció meghívására itt Hagyó 
Miklós főpolgármester-helyettes, 
Burány Sándor fejlesztési állam-
titkár, és legutóbb Dr. Steiner Pál, 
a miniszterelnök budapesti meg-
bízottja. Alexa György megemlí-
tette a Fogyasztóvédelmi Eseti 
Bizottság sikeres működését, 
a kerületben lezajlott találkozót 
a nagy áruházláncok képvise-
lőivel, valamint a FŐTÁV Zrt-vel 
közösen lebonyolított társasház 
felújítási pályázatot.

Nagy párbeszéd Rákosmentén

Az előadást folytató Lendvai Il-
dikó rögtön jelezte, hogy azonnal 
megértette az itt élők közlekedési 
gondjait, hiszen majd két órájába 
telt a belvárosból kerületünkbe 
eljutnia. „Kutya nehéz volt balol-
dalinak lenni” – mondta az elmúlt 
egy évre. De a megfelelő lépések 
megtétele szükséges, és előre-
mutató! „Nem szeretem a ’reform’ 
kifejezést, mára teljesen lejárató-
dott. Nemrég fodrászom kérdez-
te: Jöttél hajreformra? Tehát ezek 
inkább ’lépések’. Ez azonban 
még nem mentesít minket a szük-
séges változások indoklása alól!” 
– fejezte be bevezetőjét.

A frakcióvezető asszony el-
mondta: az emberek érezhető-
en egyetértenek a rendterem-
téssel, a feketegazdaság elleni 

küzdelemmel, a járulékfizetési
kötelezettség szigorításával és 
a közélet visszásságainak meg-
akadályozásával. Ezeken e te-
rületeken komoly eredményeket 
ért el a Kormányzat.  Az ez évi 
tízezer vagyonosodási vizsgálat 
még nem zárult le teljesen, de 
már 40 milliárd Ft adóhátralékot 
állapítottak meg. A járulékfizetés
terén elért eredmény a munka-
vállalóknak is jó, „hiszen több 
embernek lesz bejelentett, valós 
jövedelme, egészségbiztosítá-
sa, azután nyugdíja, és kap majd 
pénzt, ha babát vár”. Itt sem tör-
tént kevés, hiszen 25 milliárd Ft 
pluszbevételt könyvelhettek el 
ezen a területen.

A népszavazási kérdések 
közül kitért a tandíj és a vizitdíj 

problémájára. „Európa legtöbb 
országában van, és régebben 
is volt” – mondta a sokat vita-
tott tandíjról. – „A tandíjból nem 
megy pénz a költségvetési kasz-
szába. Az egyetemeken és a főis-
kolákon marad az utolsó forintig. 
A törvény szerint ennek a 30-50 
százalékát ösztöndíjra kell fordí-
tani, a másik 50 százalékot pedig 
laborműszerre és egyéb fejlesz-
tésre megy. Tehát a jó népsza-
vazási kérdés a következő lenne: 
Akarja-e, hogy ne legyen tandíj, 
és ezért csökkenjen az ebből fi-
zetett ösztöndíj?” 

Eddig is a vagyonosabb szü-
lők gyermekei jártak államilag fi-
nanszírozott oktatásra, hiszen a 
szükséges pluszpontokat csak 
2-3 nyelvvizsgával lehetett ösz-
szeszedni. Ezt viszont csak plusz 
költséggel, magántanárhoz, tan-
folyamra járva érhették el a felvé-
telizők – emelte ki. 

Lendvai Ildikó szerint a vizitdíjat 
hasonló elven kell vizsgálni. „Per-
sze látjuk a hibákat is. Ezer apró 
dolog lenne, amit csiszolni kell.” 
Amiről sokan elfeledkeznek, és 
nem említik felszínes kritikáikban, 
hogy a vizitdíj az orvosnál marad, 
140-200 ezer forint többletbevé-
telt jelentve a háziorvosoknak. 
Ezt költhetik műszerekre, embe-
ribb körülményekre a várószobá-
ban, vagy akár az asszisztensek 
fizetésének emelésére – mondta.
Tehát, ha kérdezünk, akkor he-
lyesen így kellene: „Akarja-e Ön, 
hogy eltöröljük a vizitdíjat, de ak-
kor:

A: Ha eltöröljük, felemeljük-e 
az egészségügyi járulékot?

B: Ha eltöröljük, felemeljük-e 
az adókat?

C: Ha eltöröljük, ne kapjon az 
orvos fejlesztési forrást?”

Az aktualitásokra fordítva a 
szót, frakcióvezető asszony kitért 
az egészségügyi biztosítás átala-
kítására. Határozottan, többször 
leszögezte: „Nem szűnik meg a 
nemzeti kockázatközösség!” A 
többségi állami tulajdon garantál-
ja majd a felügyeletet, biztosítja a 
betegjogokat. A „fejkvóta” pedig 
nem azt jelenti, hogy a leendő 
pénztár a jól fizető ügyfeleket
válogatja ki magának, hiszen az 
idősebb emberért nagyobb ösz-
szegű kvóta jár majd. A verseny 
pedig abban fog megnyilvánul-
ni, hogy mit kínál majd a pénztár 
ügyfeleinek érdekeik képvisele-
tén kívül. A választás pedig nem 
kötelező, mert aki nem választ, 
az is megkapja az ellátást terü-
leti alapon – Budapesten négy új 
egészségbiztosítási pénztár fog 
alakulni.

Előadásának végén Lendvai 
Ildikó az írásban és szóban fel-
tett kérdésekre adott választ. 
Több kerületi vállalkozó kérde-
zett az adónemek lehetőség 
szerinti egyszerűsítéséről, az 
ilyen irányú kommunikáció javu-
lásáról, valamint a munkakönyv 
visszaállításáról. Válaszában a 
frakcióvezető asszony jelezte, 
hogy ilyen irányban történtek 
és történnek lépések, a munka-
könyv újbóli bevezetését azon-
ban az adatvédelmi biztos rend-
re megvétózza. 

A beszélgetést összefoglalva 
ígéretet tett a kormányzati kom-
munikáció javítására, amely az 
ország érdekében végrehajtott 
változások elfogadtatása szem-
pontjából elengedhetetlen. 

Szabad felhasználású jelzáloghitelek

• Rendkívül kedvezô kamatozással • Értékbecslési díj akcióval 1

• Jövedelemigazolás nélkül is • Közjegyzôi díj akcióval 2

1 A 2007. október 1. és december 29. között igényelt szabad felhasználású jelzáloghitel esetén egy ingatlanra vonatkozó egyszeri értékbecslési díj összege a szerzôdéskötési díjat csökkenti a jelenleg hatályos közjegyzôi díj akcióval
összevontan, legfeljebb a szerzôdéskötési díj mértékéig amennyiben az értékbecslés díjáról a készpénzfizetési számlát az ügyfél részére állították ki.
2 A 2007. október 1. és december 29. között igényelt szabad felhasználású jelzáloghitel esetén a közjegyzô által kiszámlázott összegek a szerzôdéskötési díjat csökkentik, a jelenleg hatályos értékbecslési díj akcióval összevontan
legfeljebb a szerzôdéskötési díj mértékéig, amennyiben a közjegyzôi okiratba foglalás díjáról a készpénzfizetési számlát az ügyfél részére állították ki. 
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